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PROTOKÓŁ Nr VI.2024 

RADY GMINY MOCHOWO 

z dnia 26 września 2024 r. 

 

Miejsce odbywania Sesji: sala konferencyjna Urzędu Gminy w Mochowie  

Sesję rozpoczęto o godzinie: 10:15 

Zakończono o godzinie: 11:38 

Przewodniczyła: Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Pan Zbigniew Kotarski  

Protokołowała: Inspektor ds. obsługi organów samorządowych – Katarzyna 

Antoszewska 

 

Na stan 15 Radnych ustawowego składu Rady Gminy Mochowo w obradach 

uczestniczyło 11 Radnych. Nieobecni na VI Sesji Rady Gminy Mochowo byli Radni: 

Pan Krystian Kowalski, Pan Robert Mikołajewski, Pan Marek Różański oraz jest 

wolny mandat po zmarłym Radnym śp. Zbigniewie Kazimierzu Smożewskim (lista 

obecności w załączeniu).    

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1.Pan Zbigniew Kopczyński – Wójt Gminy Mochowo 

2.Pan Dariusz Lazarowski – Sekretarz Gminy Mochowo 

3.Pani Jolanta Augustyniak – Skarbnik Gminy Mochowo 

3.Sołtysi Sołectw Gminy Mochowo 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji; 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad; 

3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad; 

4. Przyjęcie porządku obrad; 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania Uchwał Rady; 

6. Procedowanie nad projektem Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Mochowo na lata 2024-2038; 

7. Procedowanie nad projektem Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej 

Gminy Mochowo na 2024 rok; 

8. Procedowanie nad projektem Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego; 

9. Procedowanie nad projektem Uchwały w sprawie ustalenia poboru podatków w 

drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso; 

10. Procedowanie nad projektem Uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso; 

11. Procedowanie nad projektem Uchwały w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do 

realizacji oraz złożenia wniosku o dofinansowanie „Modernizacja energetyczna 

Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Bożewie”;  

12. Informacja o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie odpowiedziach; 
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13. Informacje i wolne wnioski; 

14. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski otworzył VI Sesję Rady 

Gminy Mochowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poinformował, że zgodnie 

z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym obrady rady 

gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i 

dźwięk.  

Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 

internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski powitał Państwa 

Radnych, Pana Zbigniewa Kopczyńskiego Wójta Gminy Mochowo, Pana Dariusza 

Lazarowskiego Sekretarza Gminy, Panią Jolantę Augustyniak Skarbnika Gminy 

Mochowo oraz powitał Państwa Sołtysów, którzy zostali wybrani na nową kadencję i 

powitał Państwa Sołtysów, którzy zakończyli pracę na rzecz naszej Gminy. (wg. 

załączonych list obecności). 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski w imieniu swoim i 

wszystkich Radnych podziękował Państwu Sołtysom, za dotychczasową współpracę, 

życzyć dużo zdrowia i dalszych sukcesów w życiu prywatnym, jak i w życiu 

zawodowym. 

Głos zabrał Wójt Gminy Mochowo Zbigniew Kopczyński, który poinformował, że 

skończył się okres wyborczy, pełen okres wyborczy procesu wyłonienia, tych 

społeczników, którzy będą działali na rzecz naszej lokalnej społeczności Gminy 

Mochowo. Tym elementem niezbędnym do współpracy są sołtysi.  

Pan Wójt podziękował, przede wszystkim tym osobom, którzy na dzień dzisiejszy już 

z takich, czy innych względów nie pełnią tej funkcji. Mam nadzieję, że to nie jest 

nasze ostatnie spotkanie, że będziecie dalej funkcjonowali w tym życiu społecznym, 

pomagali tym młodym nowo wybranym sołtysom w realizacji tych przedsięwzięć, 

które wcześniej rozpoczęliście i rozpoczynamy wspólnie z Radnymi, z pracownikami 

Urzędu Gminy, na rzecz naszych mieszkańców, przekładaliśmy w czyn, w to, żeby 

nasi mieszkańcy mieli, łatwiejszy dostęp do informacji, do dróg, dojazd do szkół. To 

wszystko dzięki Wam, dzięki Waszemu zaangażowaniu, informacjom przekazywanym 

na co dzień do nas i mogliśmy szybko reagować w taki sposób zadowalający, mniej, 

czy więcej, tu też może pewne kwestie inne wchodzą w grę, ale było to realizowane w 

sposób taki, że spełnialiśmy tą swoją funkcję. Bardzo wszystkim Państwu dziękuję. Na 

39 sołectw przeprowadziliśmy 39 spotkań, zebrań sołeckich. W trakcie realizacji tego 

procesu wyborczego nastąpiło 17 zmian w Sołectwach. Chciałbym podziękować, 

mamy przygotowane podziękowania, które będziemy wręczali. Dziękuję wszystkim za 

dotychczasową współpracę i liczę na tą współpracę w późniejszym czasie z takim 

ogólnym pozytywnym skutkiem dla nas wszystkich, dla wszystkich mieszkańców 

Gminy Mochowo.  
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Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski ogłosił 10 minut przerwy.    

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski wznowił obrady VI Sesji 

po ogłoszonej przerwie.  

 

Ad.2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poprosił Państwa 

Radnych o potwierdzenie listy obecności (lista obecności w załączeniu).  

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski na podstawie listy 

obecności Radnych stwierdził, że na stan 15 Radnych obecnych na Sesji jest 11 

Radnych. Nieobecni na VI Sesji Rady Gminy Mochowo byli Radni: Radny Pan 

Krystian Kowalski, Radny Pan Robert Mikołajewski, Radny Pan Marek Różański oraz 

jest wolny mandat po zmarłym Radnym śp. Zbigniewie Kazimierzu Smożewskim 

(lista obecności w załączeniu).    

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski stwierdził na podstawie 

listy obecności, że Rada Gminy Mochowo może podejmować prawomocne Uchwały 

oraz decyzje. 

 

Przebieg Sesji: 

Ad. 1 

Otwarcie obrad sesji – zrealizowano. 

 

Ad. 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad – zrealizowano (lista obecności w załączeniu). 

 

Ad. 3 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Pan Zbigniew Kotarski odczytał 

proponowany porządek obrad VI Sesji Rady Gminy Mochowo.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski zapytała: czy ktoś 

chciałby wnieść uwagi, bądź wnioski do przedstawionego porządku obrad. 

Nikt głosu nie zabrał.  

 

Ad.4 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poprosił o potwierdzenie 

quorum. (nadal jest obecnych 11 Radnych).  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski przystąpił do głosowania 

nad przyjęciem proponowanego porządku obrad. 

Porządek obrad VI Sesji Rady Gminy Mochowo został przyjęty jednogłośnie, 11 

głosami „za”. W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych (imienny raport z głosowań w 

załączeniu). 
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Uchwalony porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji; 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad; 

3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad; 

4. Przyjęcie porządku obrad; 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania Uchwał Rady; 

6. Procedowanie nad projektem Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Mochowo na lata 2024-2038; 

7. Procedowanie nad projektem Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej 

Gminy Mochowo na 2024 rok; 

8. Procedowanie nad projektem Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego; 

9. Procedowanie nad projektem Uchwały w sprawie ustalenia poboru podatków w 

drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso; 

10. Procedowanie nad projektem Uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso; 

11. Procedowanie nad projektem Uchwały w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do 

realizacji oraz złożenia wniosku o dofinansowanie „Modernizacja energetyczna 

Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Bożewie”;  

12. Informacja o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie odpowiedziach; 

13. Informacje i wolne wnioski; 

14. Zamknięcie obrad. 

 

Ad.5 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania Uchwał Rady – w załączeniu. 

 

Ad.6 

Procedowanie nad projektem Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Mochowo na lata 2024-2038. 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski stwierdził, że projekt 

uchwały został przekazany Państwu Radnym (projekt uchwały w załączeniu). 

Ponadto był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy 

Mochowo. W dniu 25 września 2024 roku komisje wydały opinię pozytywną 

dotyczącą omawianego projektu uchwały.  

 

Dyskusja nad projektem Uchwały. 

Nikt głosu nie zabrał. 

Dyskusja została zamknięta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poprosił o potwierdzenie 

quorum. (nadal jest obecnych 11 Radnych).  

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski przystąpił do głosowania 
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nad przyjęciem Uchwały Nr 28.VI.2024 Rady Gminy Mochowo z dnia 26.09.2024 r. 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mochowo na lata 2024-

2038. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie, 11 głosami „za”. W głosowaniu udział wzięło 

11 Radnych (imienny raport z głosowań w załączeniu).  

 

Uchwała została oznaczona numerem: 28.VI.2024 i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.7 

Procedowanie nad projektem Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej 

Gminy Mochowo na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski stwierdził, że projekt 

uchwały został przekazany Państwu Radnym (projekt uchwały w załączeniu). 

Ponadto był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy 

Mochowo. W dniu 25 września 2024 roku komisje wydały opinię pozytywną 

dotyczącą omawianego projektu uchwały.  

 

Dyskusja nad projektem Uchwały. 

Nikt głosu nie zabrał. 

Dyskusja została zamknięta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poprosił o potwierdzenie 

quorum. (nadal jest obecnych 11 Radnych).  

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski przystąpił do głosowania 

nad przyjęciem Uchwały Nr 29.VI.2024 Rady Gminy Mochowo z dnia 26.09.2024 r. 

w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Mochowo na 2024 rok. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie, 11 głosami „za”. W głosowaniu udział wzięło 

11 Radnych (imienny raport z głosowań w załączeniu).  

 

Uchwała została oznaczona numerem: 29.VI.2024 i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.8 

Procedowanie nad projektem Uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski stwierdził, że projekt 

uchwały został przekazany Państwu Radnym (projekt uchwały w załączeniu). 

Ponadto był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy 

Mochowo w dniu 25 września 2024 roku. Komisje wydały opinię pozytywną 

dotyczącą omawianego projektu uchwały.  

 

Dyskusja nad projektem Uchwały. 

Radna Pani Hanna Ciemiecka zabrała głos i wyjaśniła, że zabiera głos w sprawie tej 

uchwały, bo sama byłam w błędzie do czasu wspólnych posiedzeń komisji, bo 

myślała, że to jest drugi kredyt, a mówi to po to, żeby w przestrzeni publicznej nie 
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było niedomówień, że zaciągają kolejny kredyt. Nie, to jest ten sam kredyt, który był 

w czerwcu zaciągany, ja również nie doczytałam takiej kwestii, jak zmiana uchwały.  

A zmiana uchwały polega na tym, że anuluje się poprzednią uchwałę i podejmuje się 

nową uchwałę. Ten kredyt jest tym samym, tylko nieco wyższym, dlatego 

podejmujemy drugą uchwałę, bo jest zaciągnięty wyższy, niż poprzednio, ale to 

naprawdę niewiele i to chciałabym przypomnieć, żeby Sołtysi i Ci, którzy nas  

oglądają nie odnieśli wrażenia, że to jest drugi kredyt, to jest ten sam. Może Pani 

Skarbnik, by więcej dodała. Poza tym, jak w uchwale jest napisane ponad 1,5 mln zł, 

to jest na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów, a pozostałe środki kredytu są 

przeznaczone na inwestycje.  

Pan Wójt podziękował Pani Radnej za to, że podniosła tą dyskusję. Jeżeli chodzi o 

kwestie kredytu, jak pamiętamy na dzień dzisiejszy 17.700.000 zł mamy zadłużenia,  

które zobligowani jesteśmy spłacać. Wynika to z podpisanych umów, to nie ulega 

wątpliwości. Jeśli chodzi o kwestię, dlaczego jest brany, to na obsługę bieżącą w 

kwocie około 1 800.000zł. Wszystko jest na inwestycję, Pani Skarbnik podpowiada. 

Żeby była świadomość, jeżeli chodzi o oświatę, mamy wyliczenia na dzień dzisiejszy, 

jeżeli chodzi o kwestie ile dopłacamy: 9.923.000 zł to jest subwencja, a cały koszt 

utrzymania naszej oświaty tj. 14.560.769zł różnica 4.637.536 zł to samorząd gminy 

Mochowo dopłaca, do kształcenia naszych dzieci w całym charakterze, tu jest obsługa 

naszych szkół. Żeby była świadomość, to też wpływa na taką sytuację finansową 

gminy. Pan Wójt poprosił Panią Skarbnik, aby szczegółowo tą sprawę omówiła. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że w czerwcu podejmowaliśmy uchwałę w sprawie kredytu 

na 3,5 mln zł, teraz zmieniamy tą uchwałę do wysokości 4.200.000zł. Kredyt jest 

zaciągany na deficyt, czyli na wydatki majątkowe, jest to kwota 2.694.058,42zł oraz 

na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek w wysokości 1.505.941,58zł. 

Tak jak Pan Wójt mówił, sytuacja w Oświacie jest taka, a nie inna, w związku z 

powyższym musimy środki własne przeznaczyć na oświatę, a inwestycje w zasadzie 

budować z kredytu. Jeżeli dostajemy jakieś dotacje z dość wysokim dofinansowaniem, 

to po prostu opłaca się nawet zaciągając kredyt.       

Nikt więcej głosu nie zabrał. 

Dyskusja została zamknięta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poprosił o potwierdzenie 

quorum. (nadal jest obecnych 11 Radnych).  

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski przystąpił do głosowania 

nad przyjęciem Uchwały Nr 30.VI.2024 Rady Gminy Mochowo z dnia 26.09.2024 r. 

zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie, 11 głosami „za”. W głosowaniu udział wzięło 

11 Radnych (imienny raport z głosowań w załączeniu). 

 

Uchwała została oznaczona numerem: 30.VI.2024 i stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad.9 
Procedowanie nad projektem Uchwały w sprawie ustalenia poboru podatków w drodze 

inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso. 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski stwierdził, że projekt 

uchwały został przekazany Państwu Radnym (projekt uchwały w załączeniu). 

Ponadto był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy 

Mochowo w dniu 25 września 2024 roku. Komisje wydały opinię pozytywną 

dotyczącą omawianego projektu uchwały.  

 

Dyskusja nad projektem Uchwały. 

Głos zabrał Pan Wójt, który wyjaśnił, że pod tą nazwą ustalenie poboru podatków w 

drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso, żebyście się 

nie obawiali, że będzie jakakolwiek zmiana. Od ostatniej Rady znowu zostali 

wyłonieni nowi sołtysi i żeby mogli swoje funkcje sprawować przy zbieraniu 

podatków muszą być procedowane te zasady uchwałą. To jest przede wszystkim ta 

zmiana.  Jeżeli chodzi o kwestie późniejsze formalne, na pewno to będzie 

procedowane, bo z tego, co wiem Pan Przewodniczący i państwo Radni przy następnej 

Komisji będą procedowali nad pozostałymi sprawami. Tu nic się nie zmienia, tylko 

wchodzi możliwość, żebyście Ci co są nowo wybrani mogli funkcjonować.    

Nikt więcej głosu nie zabrał. 

Dyskusja została zamknięta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poprosił o potwierdzenie 

quorum. (nadal jest obecnych 11 Radnych).  

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski przystąpił do głosowania 

nad przyjęciem Uchwały Nr 31.VI.2024 Rady Gminy Mochowo z dnia 26.09.2024 r. 

w sprawie ustalenia poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 

wynagrodzenia za inkaso. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie, 11 głosami „za”. W głosowaniu udział wzięło 

11 Radnych (imienny raport z głosowań w załączeniu).  

 

Uchwała została oznaczona numerem: 31.VI.2024 i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.10 

Procedowanie nad projektem Uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski stwierdził, że projekt 

uchwały został przekazany Państwu Radnym (projekt uchwały w załączeniu). 

Ponadto był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy 

Mochowo w dniu 25 września 2024 roku. Komisje wydały opinię pozytywną 

dotyczącą omawianego projektu uchwały.  

 

Dyskusja nad projektem Uchwały. 
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Głos zabrał Wójt Gminy Mochowo Pan Zbigniew Kopczyński, który wyjaśnił, że ta 

sama sytuacja, jeżeli chodzi o odpady komunalne, żeby sołtysi nowo powołani mogli 

funkcjonować, zbierać te finanse, musi to być procedowane. To jest tylko w tym 

zakresie.  

Nikt więcej głosu nie zabrał. 

Dyskusja została zamknięta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poprosił o potwierdzenie 

quorum. (nadal jest obecnych 11 Radnych).  

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski przystąpił do głosowania 

nad przyjęciem Uchwały Nr 32.VI.2024 Rady Gminy Mochowo z dnia 26.09.2024 r. 

zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia 

wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie, 11 głosami „za”. W głosowaniu udział wzięło 

11 Radnych (imienny raport z głosowań w załączeniu).  

 

Uchwała została oznaczona numerem: 32.VI.2024 i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.11 

Procedowanie nad projektem Uchwały w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do 

realizacji oraz złożenia wniosku o dofinansowanie „Modernizacja energetyczna 

Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Bożewie”.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski stwierdził, że projekt 

uchwały został przekazany Państwu Radnym (projekt uchwały w załączeniu). 

Ponadto był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy 

Mochowo w dniu 25 września 2024 roku. Komisje wydały opinię pozytywną 

dotyczącą omawianego projektu uchwały.  

 

Dyskusja nad projektem Uchwały. 

Głos zabrał Wójt Gminy Mochowo Pan Zbigniew Kopczyński i wyjaśnił, że 

rozpoczynamy pracę nad kwestią dotycząca dofinansowania na modernizacje 

energoelektryczną Szkoły Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Bożewie. Żeby 

podjąć jakiekolwiek próby przystąpienia do tego projektu, jak wcześniej z Krajowego 

Programu Odbudowy musimy mieć akceptację Rady, bo ta inwestycja opiewać będzie 

zgodnie z tymi przewidzianymi założeniami na min. 3,5 mln zł netto plus VAT, czyli 

to będzie w granicach przeszło 4 mln zł do 5 mln. zł. Żeby w ogóle rozpocząć prace 

planistyczne do tego projektu musimy mieć Państwa zgodę.  

Nikt więcej głosu nie zabrał. 

Dyskusja została zamknięta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poprosił o potwierdzenie 

quorum. (nadal jest obecnych 11 Radnych).  



9 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski przystąpił do głosowania 

nad przyjęciem Uchwały Nr 33.VI.2024 Rady Gminy Mochowo z dnia 26.09.2024 r. 

w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji oraz złożenia wniosku o 

dofinansowanie „Modernizacja energetyczna Szkoły Podstawowej im. Adama 

Mickiewicza w Bożewie”. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie, 11 głosami „za”. W głosowaniu udział wzięło 

11 Radnych (imienny raport z głosowań w załączeniu).  

 

Uchwała została oznaczona numerem: 33.VI.2024 i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Marta Joanna Kacperska opuściła obrady Sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski ogłosił 10 minut przerwy.    

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski wznowił obrady VI Sesji 

po ogłoszonej przerwie.  

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poprosił o sprawdzenie 

obecności.  

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski stwierdził, że na chwile 

obecną jest obecnych 10 Radnych. Radna Marta Joanna Kacperska opuściła obrady.   

 

Ad.12 

Informacja o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie odpowiedziach. 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poinformował, że w 

związku z interpelacją Radnego Pana Jacka Wiśniewskiego o zakupienie i postawienie 

masztu flagowego na Pomniku Powstańców Styczniowych na Cmentarzu Parafialnym 

w Ligowie przy ul. Cichej otrzymaliśmy odpowiedz Pana Wójta do Pana Radnego, iż 

realizacja ww. przedsięwzięcia zostanie zrealizowana po uzgodnieniach z 

konserwatorem zabytków zgodnie z obowiązującymi procedurami. Nie możemy w 

chwili obecnej określić terminu ze względu na brak  stanowiska konserwatora.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poinformował, iż dziś 

wpłynęła informacja Stowarzyszenia na Rzecz Pomocy i Rozwoju Lokalnej 

Społeczności „Pomocna Dłoń”.  

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poprosił 

Wiceprzewodniczącą Panią Krystynę Bartoszewską o odczytanie ww. pisma /pismo w 

załączeniu/.  

Głos zabrał Pan Wójt, który wyjaśnił, że zgłosili się mieszkańcy z prośbą, żeby ta 

żywność dystrybuowana przez fundację była przekazywana w określonych miejscach, 

umożliwi to dojazd bezpośredni tym osobom, które nie mają takiej możliwości. 

Podjęliśmy rozmowy z Panią Agnieszką Kokoszczyńską z fundacji Pomocna Dłoń, to 

zadanie nie jest realizowane przez Urząd Gminy tylko przez fundację. To są 

społecznicy, oni odpowiadają za dostarczanie tej żywności i nie obsługują tylko 

Gminę Mochowo, ale gminy ościenne, tak jak słyszeliśmy z tego pisma. Nie jest 

możliwe, żebyśmy żądali od nich, żeby oni tą dystrybucję żywności rozlokowali w 

innych miejscach. Jest zasadą, że będzie to dystrybuowane w Mochowie i niestety nie 

ma odejścia od tej zasady. Żeby wyjść naprzeciw oczekiwaniom mieszkańcom 
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ustaliliśmy z Panią Agnieszką możliwość pobrania ze strony internetowej bądź z 

Urzędu Gminy, bądź od Państwa Sołtysów, bądź Radnych, takie upoważnienia, które 

spowoduje możliwość odebrania tej pomocy za kogoś, jeżeli ktoś nie będzie mógł 

dojechać do Mochowa, to będzie mógł upoważnić osobę, która przedstawi podczas 

odbioru upoważnienie, będzie taka możliwość. Może kilka osób zebrać się z jednej 

wioski i odebrać tą pomoc. Musimy brać pod uwagę, że jest to realizowane przez 

wolontariuszy, to nie jest zadanie gminy i nie mamy możliwości prawnej, żeby 

podpisać umowę i dystrybuować tą żywność z Banku Żywności. To leży po stronie 

Pomocnej Dłoni.  

Pan Wójt podziękował Pani Agnieszce Kokoszczyńskiej i wszystkim zaangażowanym 

w tą działalność fundacji, że w ogóle opiekują się naszymi mieszkańcami, bo to jest 

ich dobra wola, mogliby jechać do innej gminy i tam dystrybuować tą pomoc 

żywnościową. To nie jest obowiązek, tylko dobra wola fundacji i zaangażowania tych 

ludzi, którym powinniśmy dziękować, że chcą społecznie działać i docierać do tych 

osób, które potrzebują pomocy. My musimy się włączyć, żeby donieść tą żywność 

innym potrzebującym. W większości są w rodzinach osoby, które mają prawo jazdy, 

mają samochody, można się zebrać, może to być jedna osoba z wioski, która deleguje 

jednego przedstawiciela i on odbiera dla tych osób, po uprzednim wypełnieniu 

odpowiedniego upoważnienia. Bardzo proszę o zrozumienie i nieoczekiwania rzeczy 

niemożliwych.  

 

Ad.13 

Informacje i wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poinformował, że do 

Rady Gminy Mochowo wpłynęły następujące pisma:  

- Uchwała Nr 20.394.2024 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 

z dnia 10 września 2024 r. w sprawie orzeczenia nieważności w części uchwały Nr 

22.V.2024 Rady Gminy Mochowo z dnia 22 sierpnia 2024 r. w sprawie ustalenia 

poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za 

inkaso. 

Z pełną treścią tej uchwały można zapoznać się w biurze rady.  

 

- pismo z prośbą Sołtysów Gminy Mochowo o podwyższenie diet sołeckich. 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski zaproponował, aby 

przekazać pismo do Komisji Budżetu, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Komunalnej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poprosił o potwierdzenie 

quorum. (obecnie jest obecnych 10 Radnych).  

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski przystąpił do głosowania 

nad propozycją przekazania pisma do Komisji Budżetu, Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Komunalnej.  

 

Propozycja została przyjęta jednogłośnie, 10 głosami „za”. W głosowaniu udział 

wzięło 10 Radnych (imienny raport z głosowań w załączeniu).. 
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Głos zabrał Pan Wójt, który wyjaśnił, że dochodzą sygnały z terenu, że Wójt blokuje 

prace o podwyższenie diet sołeckich. Nic takiego nie ma miejsca. Proces wyborczy już 

w 99 % został zakończony, ale jeszcze mamy jedno zebranie przed sobą Zglenice-

Budy, nie został jeszcze wyłoniony sołtys i po całkowitym zakończeniu tego procesu 

wyborczego przystąpimy do realizacji. Nie jestem osobą odpowiednią do tego, żeby 

kierować do mnie te uwagi. Moim zdaniem, musimy wziąć pod uwagę, to, co Rada 

postanowi, takie rzeczy mogą nastąpić z dniem 1 stycznia. Cały proces wyborczy musi 

się zakończyć, musimy wszystko przeanalizować, określić sprawy budżetowe i jeżeli 

jakiekolwiek zmiany miały by być, to od 1 stycznia, tak, ale to na ręce Pana 

Przewodniczącego zostało skierowane, więc będzie to procedowane i będziemy nad 

tym się pochylali i na pewno będziecie Państwo o tym informowani. Z mojej strony 

nie ma czegoś takiego, że mam zabrać diety sołtysom, a już takie słowa dotarły.  

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski dodał, że potwierdza tą 

informację, że w najbliższych dniach, po zakończeniu wyborów sołeckich zbierze się 

Komisja Budżetu, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej, będą 

podjęte prace nad tym, jak Państwa diety będą wyglądały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poinformował, że do 

Rady Gminy Mochowo wpłynęła Uchwała Nr IV/23/24 Rady Gminy Szelków z dnia 

30 sierpnia 2024 r. w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z 

petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy o 

ochronie zwierząt i innych ustaw powiązanych tematycznie. 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski zaproponował, aby 

przekazać uchwałę do Komisji Budżetu, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Komunalnej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poprosił o potwierdzenie 

quorum. (obecnie jest obecnych 10 Radnych).  

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski przystąpił do głosowania 

nad propozycją przekazania pisma do Komisji Budżetu, Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Komunalnej.  

 

Propozycja została przyjęta jednogłośnie, 10 głosami „za”. W głosowaniu udział 

wzięło 10 Radnych (imienny raport z głosowań w załączeniu).. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poinformował, że do 

Rady Gminy Mochowo wpłynęła petycja o przyspieszenie budowy linii kanalizacyjnej 

w ulicy Kasztanowej złożona przez właścicieli działek i posesji w miejscowości 

Mochowo-Parcele 

Proponują przekazać petycję do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski zaproponował, aby 

przekazać uchwałę do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poprosił o potwierdzenie 

quorum. (obecnie jest obecnych 10 Radnych).  

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski przystąpił do głosowania 



12 

 

nad propozycją przekazania pisma do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Propozycja została przyjęta jednogłośnie, 10 głosami „za”. W głosowaniu udział 

wzięło 10 Radnych (imienny raport z głosowań w załączeniu).. 

 

Głos zabrał Pan Wójt, który wyjaśnił, że ta inwestycja odnośnie budowy linii 

kanalizacyjnej już jest przez nas analizowana, jednakże ze względu na obecny stan 

finansowy budżetu gminy, na dzień dzisiejszy nie mogę zadeklarować w jakim 

terminie to będzie realizowane. Jeżeli tylko nam uda się wejść w możliwość 

pozyskiwania środków zewnętrznych na pewno to będzie realizowane w trybie, w 

pierwszej kolejności.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski poinformował, że jeśli 

ktoś z Państwa Radnych chciałby się zapoznać z pełną treścią pism zapraszam do 

biura rady. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski zapytał, czy ktoś chciałby 

zabrać głos. 

Nikt więcej głosu nie zabrał. 

 

Ad.14 

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Mochowo Zbigniew Kotarski podziękował za przybycie 

oraz uczestnictwo w obradach VI Sesji Rady Gminy Mochowo i zamknął obrady VI 

Sesji Rady Gminy Mochowo.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała:                                                                             Przewodniczył: 

 

 

…....................                                                                              …...................... 


